
  

  

 
 
 
 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA 
PEL PLE MUNICIPAL EN DATA 4 DE GENER DE 2018 

 
 
A la Casa Consistorial de la Vila de CARDONA, essent les 20,00 hores del dia 
4 de gener de 2018, es reuneix el Ple de l'Ajuntament, en sessió ordinària, 
sota la Presidència de l'Il·lm. Alcalde-President, SR. FERRAN ESTRUCH I 
TORRENTS, amb l’assistència dels Regidors que a continuació s’indiquen: 

 
SR. JOSEP TRISTANY I CLARET 
SRA. AIDA MOLNER I PEJOAN 
SR. JOAN HERNANDEZ MOSCOSO 
SRA. MAITE BARRERA I PONS 
SR. SERGI BALLESTEROS I GREGORIO 
SR. ALFONS ROMERO I IDÍGORA 
SRA. ROSA RUIZ  I PUBILL 
SR. JORDI CASAS I PONS 
 

Excusa la seva absència el Regidor: 
 

SR. JOSEP SERRA I CASALS 
 

No excusa la seva absència el Regidor: 
 

SR. JORDI RUIZ SANTANDREU  
 
Assistits per mi, el sotasignant Secretari-Interventor de la Corporació,  Sr. 
Oscar Campos Planes. 
 
 
El president obre l'acte i s'entra a conèixer els assumptes inclosos a l'ordre 
del dia, recaient sobre aquests assumptes, els acords que a continuació es 
relacionen: 
 
 
 
 
1.- APROVACIÓ ACTES ANTERIORS.-  
 
1.1.- APROVACIO DE LES ACTES DE LES SESSIONS ANTERIORS: PLE 
EXTRAORDINARI D'URGÈNCIA CELEBRAT EL DIA 24 D'OCTUBRE DE 
2017, PLE EXTRAORDINARI CELEBRAT EL DIA 24 D’OCTUBRE DE 
2017, PLE ORDINARI CELEBRAT EL DIA 16 DE NOVEMBRE DE 2017 I 
PLE EXTRAORDINARI CELEBRAT EL DIA 23 DE NOVEMBRE DE 2017. 
 
Examinada les actes de les sessions anteriors següents: Ple extraordinari 



  

  

d'urgència del dia 24 d'octubre de 2017, Ple extraordinari del dia 24 
d'octubre de 2017, Ple ordinari del dia 16 de novembre de 2017 i Ple 
extraordinari del dia 23 de novembre de 2017, s'aprova per unanimitat dels 
9 membres presents dels 11 que composen la Corporació. 
 
 
Intervencions: 
 
La Presidència dóna la paraula als grups municipals, que no intervenen. 
 
 
 
 
2.- ALCALDIA-PRESIDÈNCIA.- 
 
 
2.1.- ALCALDIA.- 
 
2.1.1.- EXPEDIENT 1581/2017. REVISIÓ ANUAL DEL PADRÓ 
MUNICIPAL D'HABITANTS, AMB REFERÈNCIA A L'1 DE GENER DE 
2017. 
 
El secretari que subscriu, llegeix el dictamen, següent: 
 
“Finalitzades en aquest Ajuntament les operacions corresponents a la revisió 
anual del Padró Municipal d'Habitants, amb referència a l'1 de gener de 
2017, cal aprovar la revisió esmentada i formalitzar les actuacions portades 
a terme durant l'exercici anterior. 
  
Vista la Resolució de 9 d'abril de 1997, de la Sots-secretaria del Ministeri 
d'Economia i Hisenda, per la qual es disposa la publicació de l'1 d'abril, de la 
presidenta de l'Institut Nacional d'Estadística, i del director general de 
Cooperació Territorial, per la qual es dicten instruccions tècniques als 
Ajuntaments sobre la gestió i revisió del padró municipal. (BOE núm. 87, 
d'11 d'abril de 1997). 
  
Atès el que disposa l'article 81 del Reglament de Població i Demarcació 
Territorial de les Entitats Locals, R.D. 2612/1996, de 20 de desembre. 
 
  
Aquesta Alcaldia-Presidència, previ informe de la Comissió Informativa 
corresponent, proposa al Ple de la Corporació, l'adopció del següent 
  
 

ACORD: 
  
 
Aprovar la revisió anual del Padró Municipal d'Habitants, amb referència a 
l'1 de gener de 2017, amb tota la documentació que comprèn, i formalitzar 
les actuacions portades a terme durant l'exercici anterior. 



  

  

  
El resum numèric de l'esmentada revisió anual dóna els resultats següents: 
   
POBLACIÓ DEL MUNICIPI  A 01-01-2017                4.723 habitants.” 
  
 
Intervencions: 
 
L’alcalde explica que aquest és un tràmit formal que es fa cada any. 
Respecte a l’any passat hi ha una baixa de 47 habitants. Aquest 
decreixement és molt preocupant. 
  
Creu que en els propers anys no hi haurà creixement de la població i la 
situació serà difícil. En 30 anys no s’ha aconseguit equilibrar el padró 
d’habitants.  
 
Aquesta situació justifica les polítiques d’ocupació, habitatge, promoció 
econòmica, promoció turística, etc., que l’Equip de Govern està fent.  
 
També cal destacar que a Cardona hi ha un 10% de taxa de desocupació i 
estan destinant esforços a ajudar a totes aquelles persones que necessiten 
feina.  
 
Han gestionat 230 ofertes de treball a traves de l’Agencia, però això no vol 
dir que s’hagin cobert tots aquests llocs de treball. Ara hi ha 15 ofertes de 
feina sobre la taula, però son conscients que hi ha perfils que no poden 
cobrir. En aquest àmbit l’Equip de Govern te diferents objectius:  
 

• Volen redefinir el Pla Estratègic de Cardona 
• Volen, també, actualitzar els projectes de l’Agencia de 

Desenvolupament Local de Solsona i Cardona. 
• Volen potenciar el sòl industrial 
• També volen potenciar el Servei Connectem 
• Es important créixer en l’àmbit turístic. 

 
No es pot oblidar que hi ha problemes concrets com és el tancament 
d’ERCROS. En aquests moments s’està intentant recol·locar els treballadors. 
  
Un altre punt important és l’habitatge, es vol iniciar un procés participatiu a 
les Colònies dels Arquers. També, es vol insistir molt en polítiques 
d’habitatge, per aquesta raó es posa en funcionament l’Oficina Tècnica 
d’Habitatge. L’Equip de Govern està obert a escoltar i estudiar totes aquelles 
iniciatives que es plantegin en aquest sentit vinguin d’on vinguin. L’objectiu 
és aconseguir estabilitzar el padró.  
 
 
A continuació l’alcalde dóna la paraula als grups municipals. 
 
 



  

  

El Sr. Jordi Casas, portaveu del Grup Municipal del PSC, insta a l’Equip de 
Govern a no conformar-se en perdre habitants. Dels municipis de la 
comarca, Cardona és el tercer municipi que més habitants perd. Creu que 
l’Equip de Govern no acaba de tocar la tecla perquè la gent es quedi a viure 
a Cardona. Està d’acord en que el tancament d’ERCROS és molt perjudicial, 
però no es pot tenir una actitud conformista.  
 
L’alcalde diu que en cap cas és una actitud conformista. Són conscients de 
que s’ha de continuar treballant. Les dades del Regió 7 posen de manifest 
que els pobles miners baixen de població.  
 
Cal un nou replantejament industrial. La Generalitat ha de fer un 
replantejament en aquest sentit. Aquesta és una àrea de difícil 
desenvolupament, la Generalitat no disposa d’un pam de terreny a Cardona.  
S’han de treballar molt be tots aquests temes, son importants el turisme i el 
patrimoni, però no es pot refiar només d’això, ja que aquestes dues línies 
per si soles no donen gaires llocs de treball.  
 
 
La Sra. Rosa Ruiz, en representació del Grup Municipal del PDeCAT, diu que 
al seu grup està d’acord amb la tasca que està fent l’Equip de Govern. Però 
en alguna cosa s’està fallant, demana que es faci un anàlisi d’on s’està 
fallant.  
 
El Sr. Alcalde diu que si algú coneix quina és la solució que la digui. No 
obstant, si tot va bé es convocarà una reunió per avaluar el Pla Estratègic 
de Cardona i poder fer polítiques actives, en aquest sentit.  
 
 
Votació: 
 
La Presidència sotmet el dictamen a votació, que s’aprova per unanimitat 
dels 9 membres presents dels 11 que composen la Corporació. 
 
 
2.1.2.- EXPEDIENT 2246/2017. AUTORITZACIÓ A LA FUNDACIÓ 
CARDONA HISTÒRICA PER LA CIRCULACIÓ I TRASLLAT DE 
VISITANTS AMB EL MINI BUS MODEL 295.HRD.6 DINS DEL RECINTE 
DEL PARC CULTURAL DE LA MUNTANYA DE SAL I LA VALL SALINA. 
 
El secretari que subscriu, llegeix el dictamen, següent: 
 
“La Fundació Cardona Històrica vol adquirir un mini bus model 295.HRD.6 i 
número de bastidor ZFA25000002E98395 per tal de realitzar el trasllat de 
visitants dins del recinte del Parc Cultural de la Muntanya de Sal i la Vall 
Salina. Actualment, ja es disposa de dos vehicles del mateix model per 
realitzar el transport de visitants i amb aquesta adquisició es facilitarà la 
rotació necessària que permeti garantir un bon manteniment dels vehicles. 
 
D’acord amb l’article 2 de l’Ordre del Ministeri de Foment de 23 de juliol per 



  

  

la qual es desenvolupa el Reglament de la Llei d’Ordenació dels Transports 
Terrestres en matèria d’autoritzacions de transport discrecional i privat 
complementari de viatgers en autobús, no es requereix autorització 
administrativa per a la realització de transports privats complementaris que 
es portin a terme íntegrament en recintes tancats dedicats a activitats 
diferents del transport terrestre. 
 
Donat que l’Ajuntament de Cardona és l’administració titular del Parc 
Cultural de la Muntanya de Sal pertoca autoritzar la circulació del mini bus 
adquirit per la Fundació Cardona Històrica pel servei de visitants dins del 
recinte. 
  
 
Aquesta Alcaldia-Presidència, previ informe favorable de la Comissió 
informativa, proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents 
  

ACORDS 
 

  
Primer.- Autoritzar a la Fundació Cardona Històrica, fundació privada, 
amb NIF G63834832, per la circulació i trasllat de visitants amb el mini bus 
model 295.HRD.6 i número de bastidor ZFA25000002E98395 dins del 
recinte del Parc Cultural de la Muntanya de Sal i la Vall Salina. 
  
Segon.- Comunicar l’anterior acord a la Fundació Cardona Històrica als 
efectes corresponents.” 
 
 
Intervencions: 
 
L’alcalde dóna la paraula al tinent d’alcalde delegat de Turisme, Sr. Josep 
Tristany per tal que expliqui el dictamen. 
 
El Sr. Tristany, diu que actualment l’Ajuntament de Cardona és 
l’administració titular del Parc Cultural de la Muntanya de Sal i la Vall Salina. 
Perquè puguin circular els vehicles aquests necessiten l’autorització de 
l’Ajuntament. Ara la Fundació Cardona Històrica ha adquirit un tercer vehicle 
destinat a millorar la gestió de les visites i perquè puguin circular sense 
problemes és obligat prendre aquest acord.  
 
 
A continuació l’alcalde dóna la paraula als grups municipals. 
 
 
El Sr. Jordi Casas, portaveu del Grup Municipal del PSC, recorda que va 
costar molt adquirir dos vehicles, i pregunta si era necessari comprar un 
tercer.  
 
El Sr. Tristany diu que segons la Fundació era imprescindible, doncs quant 
un vehicle s’ha de sotmetre a revisió el servei no es podia prestar 



  

  

correctament. Els actuals vehicles han donat molt bon resultat a nivell de 
seguretat i de confort. Bàsicament l’adquisició d’aquest tercer vehicle és per 
assegurar la correcta prestació del servei.  
 
 
Votació: 
 
La Presidència sotmet el dictamen a votació, que s’aprova per unanimitat 
dels 9 membres presents dels 11 que composen la Corporació. 
 
 
2.1.3.- EXPEDIENT 2254/2017.APROVACIÓ DEL PROTOCOL 
D’ADHESIÓ AL CIRCUIT DE LA XARXA D’ESPAIS ESCÈNICS 
MUNICIPALS DE L’ÀREA DE PRESIDÈNCIA DE LA DIPUTACIÓ DE 
BARCELONA (2015-2018) I SOL·LICITAR L’ADHESIÓ DE 
L’AJUNTAMENT DE CARDONA. 
 
El secretari que subscriu, llegeix el dictamen, següent: 
 
“La Diputació de Barcelona va aprovar el Protocol d’adhesió al Circuit de la 
Xarxa d’Espais Escènics Municipals de l’Àrea de Presidència per al període 
2015-2018 per acord de la Junta de Govern de data 30 d’octubre de 2014. 
Aquesta acord es va publicar al BOPB de data 7 de novembre de 2014.   
  
L’Ajuntament de Cardona té interès en formalitzar l’adhesió a l’esmentat 
Protocol del Circuit de la Xarxa d’Espais Escènics Municipals per poder 
gaudir de les avantatges de formar part d’aquest circuit i obtenir suport en 
la programació de teatre, música i dansa professionalitzada a Cardona i, en 
especial, la quina es desenvolupi al teatre municipal Els Catòlics i l’auditori 
Valentí Fuster. 
  
El programa és gestionat per l’Oficina de Difusió Artística de la Diputació de 
Barcelona, que compta amb l’acord marc amb el Programa.Cat de la 
Generalitat de Catalunya per tal d’ajudar conjuntament als municipis 
adherits. D’aquesta manera, l’adhesió al Protocol també permetrà participar 
en el Programa.cat, un sistema d’ajut a les programacions estables d’arts 
escèniques i música de caràcter professional.  
  
 
Per tot l’exposat, aquesta Alcaldia-Presidència, previ informe favorable de la 
Comissió informativa, proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels 
següents 
   

ACORDS 
 

   
Primer.- Aprovar el protocol d’adhesió al circuit de la Xarxa d’Espais 
Escènics Municipals de l’Àrea de Presidència de la Diputació de Barcelona 
(2015-2018) i sol·licitar l’adhesió de l’Ajuntament de Cardona, amb el 
compromís d’aquesta administració local de complir les obligacions 



  

  

requerides. 
  
Segon.- Facultar l’alcalde per realitzar tots els tràmits oportuns per fer 
efectiu l’anterior acord.” 
  
 
Intervencions: 
 
L’alcalde explica que aprovar el protocol d’adhesió al circuit de la xarxa 
d’Espais Escènics Municipals de la Diputació de Barcelona, permet participar 
en el Programa.cat de la Generalitat. Això possibilitarà poder dotar a 
l’Auditori Valentí Fuster de programacions d’arts escèniques i música de 
caràcter professional. En definitiva és una oportunitat de programar 
activitats culturals de qualitat. 
 
 
A continuació, l’alcalde dóna la paraula als grups municipals. 
 
 
El Sr. Jordi Casas, portaveu del Grup Municipal del PSC, diu que aquest és 
un tema interessant i sempre estaran a favor del foment de la cultura. 
  
 
La Sra. Rosa Ruiz, en representació del Grup Municipal del PDeCAT, diu que  
aquest tema els hi és molt benvingut.  
 
 
Votació: 
 
La Presidència sotmet el dictamen a votació, que s’aprova per unanimitat 
dels 9 membres presents dels 11 que composen la Corporació. 
 
 
2.1.4.- EXPEDIENT 2070/2017. APROVACIÓ INICIAL DE LES 
DIFERENTS MODIFICACIONS DEL PLA D’ORDENACIÓ URBANÍSTICA 
MUNICIPAL DE CARDONA REDACTADES PELS SERVEIS TÈCNICS 
MUNICIPALS. 
 
El secretari que subscriu, llegeix el dictamen, següent: 
 
“El Pla d’Ordenació Urbanística Municipal de Cardona va ser aprovat en data 
18 de novembre de 2014. La voluntat d’executar aquest planejament ha 
permès detectar alguna disfunció entre l’existent i la realitat ja consolidada 
en el municipi, així com alguna incoherència en el mateix document. Sense 
perdre de vista els objectius del planejament, es planteja la necessitat 
d’ajustar alguns aspectes menors per tal de reconèixer la realitat existent. 
 
És necessari destacar que cap de les modificacions plantejades comporta ni 
un increment de sostre edificable ni de la densitat de l’ús residencial o de la 
intensitat dels usos, o la transformació dels usos establerts anteriorment. 



  

  

 
Atès que, pels motius anteriorment exposats, han estat redactades pels 
Serveis Tècnics Municipals una sèrie de modificacions puntuals del POUM 
perquè siguin sotmeses a consideració i, si s’escau, a aprovació inicial del 
Ple d’aquest Ajuntament. 
 
Vist l’informe de data 28 de desembre de 2017 dels Serveis Tècnics 
Municipals el qual avala les modificacions proposades. 
  
A l’empara del que disposen els articles 85, 96, 97, 98, 99 i 103 del Text 
Refós de la Llei d’Urbanisme de Catalunya, aprovat pel Decret Legislatiu 
1/2010, de 3 d’agost, modificat per la Llei 3/2012, del 22 de febrer, en 
concordança amb el Reglament que la desenvolupa. 
 
 
Aquesta Alcaldia-Presidència, previ informe de la Comissió Informativa 
corresponent, proposa al Ple de la Corporació l'adopció dels següents 

 
ACORDS 

 
Primer.- Aprovar inicialment  les següents modificacions del Pla 
d’Ordenació Urbanística Municipal de Cardona que han estat redactades pels 
Serveis Tècnics Municipals: 
 

1. Modificació de les qualificacions urbanístiques de l’àmbit de Cal 
Monestir 

2. Modificació de la posició de la línia d’edificació de la carretera C-55 
dins el polígon industrial La Cort 

3. Modificació de l’errada material de la nomenclatura de la qualificació 
urbanística clau 6 del polígon industrial La Cort I. 

4. Modificació de la derogació errònia del Pla Especial i Catàleg de Béns 
Nucli Antic de Cardona. 

5. Modificació de l’article 177 (regulació de les construccions ramaderes) 
6. Modificació de l’article 176 (condicions generals de construcció, 

ampliació o reforma de magatzems). 
7. Delimitació de l’àrea de tempteig i retracte a l’illa del Nucli Antic 

delimitada per la plaça del Vall, els carrers del Teatre, Doctor Merli, i 
de l’Abat. 

8. Modificació de l’article 96 (condicions d’ús) amb l’objecte d’introduir 
l’ús de cafè-teatre. 

 
 
Segon.- Sotmetre aquestes modificacions a informació pública durant el 
termini d’un mes, a comptar a partir del dia següent al de la darrera 
publicació de l’anunci al Butlletí Oficial de la Província,  a un diari de premsa 
periòdica de més divulgació a l'àmbit municipal o supramunicipal, al tauler 
d’anuncis de l’Ajuntament i a la web municipal,  per tal de que es pugui 
examinar i presentar les al·legacions i suggeriments que s’estimin 
pertinents. 
 



  

  

Tercer.-  Sol·licitar els informes sectorials que corresponguin, d’acord amb 
l’establert al Text Refós de la Llei d’Urbanisme de Catalunya, per raó de la 
seva competència, els quals l’hauran d’emetre en el termini d’un mes, llevat 
que una disposició n’autoritzi un període més llarg. 
  
Quart.-  Atorgar audiència a tots els Ajuntaments limítrofs, pel termini 
simultani al d’informació pública, per tal que puguin examinar l’expedient i 
tinguin també la possibilitat de presentar les al·legacions que considerin 
convenients. 
 
Cinquè.-  Acordar  la suspensió preceptiva de l’atorgament de llicències de 
parcel·lació, d’edificació, de reforma, rehabilitació o enderrocament de 
construccions, d’instal·lació o ampliació d’activitats o usos concrets i d’altres 
autoritzacions municipals connexes establertes per la legislació sectorial, en 
els àmbits en que les noves determinacions comportin una modificació del 
règim urbanístic. La durada màxima de la suspensió serà de 2 anys.  
 
Sisè.-  En el cas que no es plantegin al·legacions i els informes sectorials 
siguin favorables, les presents modificacions esdevindran aprovades 
provisionalment, donant trasllat de tota la documentació a la Comissió 
Territorial d’Urbanisme de la Catalunya Central, per tal que procedeixi a la 
seva aprovació definitiva, si s’escau.” 
 
 
Intervencions: 
 
L’alcalde dóna la paraula al tinent d’alcalde delegat d’Urbanisme, Sr. Joan 
Hernández per tal que expliqui el dictamen. 
 
El Sr. Hernández, diu que tot hi que l’aprovació definitiva del POUM és molt 
recent, va ser al 2015, s’ha detectat la necessitat d’ajustar alguns aspectes 
menors. En aquest cas es proposa l’aprovació inicial de vuit modificacions 
del POUM que són les següents: 
  
 
1) Modificació de les qualificacions urbanístiques de l’àmbit de Cal 

Monestir: 
 
Modificació de la qualificació del sòl de la part final del C. Joan Coromines i 
que en el POUM és sistema general viari X1 per passar a ser zona 
residencial de volumetria especifica, subzona Conjunt Arquitectònic Clau 3b. 
 
Modificació de la qualificació del sòl de la rotonda situada a la part final del 
Carrer dels Collassos que en el POUM és sistema general viari Clau X1 per 
passar a ser zona residencial ciutat jardí dintre de la seva subzona Clau 4k. 
 
Modificació de la qualificació urbanística i àmbit de la zona residencial ciutat 
jardí subzona Clau 4e creant la subzona Clau 4k on s’introdueix l’ús 
esportiu. 
 



  

  

Modificació dels de l’àmbit de la zona residencial de volumetria especifica, 
subzona Conjunt Arquitectònic Clau 3b, per passar a formar part de la zona 
residencial ciutat jardí dintre la nova subzona Clau 4k. 
 
 
2) Modificació de la posició de la línia d’edificació de la carretera C-

55 dintre el polígon industrial La Cort. 
 
Modificació de la posició de la línia d’edificació de la carretera C-55 davant 
del polígon industrial La Cort corregint la seva posició errònia en el POUM. 
 
3) Modificació de l’errada material de la nomenclatura de la 

qualificació urbanística Clau 6 del polígon industrial La Cort I. 
 
Modificació de l’errada material en la transcripció de les qualificacions 
urbanístiques del Pla parcial La Cort I, tant gràfica com normativament: Els 
plànols de zonificació del POUM confonen en alguns casos la subzona 
industria gran i petita, permutant la qualificació que, a més, no correspon a 
la realitat consolidada per l’edificació existent  
 
4) Modificació de la derogació errònia del Pla Especial i Catàleg de 

Bens del Nucli Antic. 
 
Modificació que corregeix la contradicció dintre del POUM ja que, mentre 
que la normativa urbanística es remet al Pla Especial i Catàleg del Nucli 
Antic com a planejament vigent, la Disposició derogatòria l’inclou entre els 
instruments urbanístics derogats. Així mateix, es corregeix aquesta 
Disposició Derogatòria que derogava el Pla Especial de Rehabilitació de la 
Pallissa de finca Torre Blanca.  
 
5) Modificació de l’article 177 (Regulació de les construccions 

ramaderes) 
 
Modificació del punt 3 de l’article 177, consistent en la supressió del punt c 
que determina que el volum màxim edificable corresponent a totes les 
construccions serà de 9.000 m3. L’objecte és poder esgotar a les finques 
grans l’ocupació del 5% prevista, adequant-lo a les necessitats del municipi 
i, en coherència amb d’altres municipis de l’entorn.  
  
6) Modificació de l’article 176 (Condicions generals de construcció, 

ampliació o reforma de magatzems) 
 
Modificació del punt 2 de l’article 176 amb l’objecte de permetre la 
construcció de magatzems agrícoles per tal de cobrir les necessitats 
d’aquelles finques amb superfície menor a la mínima de conreu.  
 
Modificació del punt 4d de l’article 176 amb l’objecte d’ampliar l’alçada del 
punt mes alt de la coberta per permetre descarregar camions amb caixa 
bolquet al seu interior.  
 



  

  

7) Delimitació de l’àrea de tanteig i retracte a l’illa del Nucli Antic 
delimitada per la Plaça del Vall, els carrers del Teatre Els 
Catòlics, Carrer del Dr. Merli i Carrer de l’Abad. 

 
Modificació del plànol d’ordenació 0.3 (Qualificació urbanística del sòl urbà i 
urbanitzable) SU-07 delimitant una àrea de tempteig i retracte en una illa 
central protegida amb necessitats d’una profunda rehabilitació, amb la 
voluntat de reactivar i protegir el Casc Antic del Municipi.  
  
8) Modificació de l’article 96 (Condicions d’ús) amb l’objecte 

d’introduir l’ús de cafè – teatre.  
 
Modificació del punt f de l’article 96 ( Condicions d’ús ) amb l’objecte 
d’introduir l’ús de cafè – teatre dins els usos de restauració admesos.  
 
A la vegada que es fa l’aprovació inicial, si s’escau, també es demanen els 
informes sectorials que corresponguin i es dona audiència als municipis 
limítrofs.  
 
 
A continuació l’alcalde dóna la paraula als grups municipals. 
 
 
El Sr. Jordi Casas, portaveu del Grup Municipal del PSC, agraeix les 
explicacions del Sr. Hernández. Pensa que les modificacions plantejades son 
lògiques. La modificació núm.4 fa referència a corregir la disposició 
derogatòria del Pla Especial de Rehabilitació de la Casa La Pallissa a la zona 
de la Torre Blanca.  
 
El Sr. Hernández diu que la modificació pretén corregir la contradicció que hi 
ha dintre del POUM sobre aquest aspecte. 
 
El Sr. Alcalde diu que s’havia de fer un Pla Especial específic per fer dos 
allotjaments turístics.  
 
El Sr. Hernández diu que això es pot fer en qualsevol moment i en qualsevol 
altre àrea de Cardona, segons les necessitats.  
 
 
El Sr. Casas, espera que tot això es pugui desenvolupar de forma ràpida.  
 
Recorda el Sr. Hernández, que el POUM no es va aprovar per no fer cap 
tràmit, sinó pel contrari, s’estan desenvolupant plans, es fan accions com el 
Pla Director del Clavegueram, sobre enllumenat i també sobre accessibilitat.  
 
 
Votació: 
 
La Presidència sotmet el dictamen a votació, que s’aprova per unanimitat 
dels 9 membres presents dels 11 que composen la Corporació. 



  

  

 
 
2.1.5.- EXPEDIENT 2088/2017. ADHESIÓ AL SISTEMA 
D'ADQUISICIÓ CENTRALITZADA DE L'ASSOCIACIÓ CATALANA DE 
MUNICIPIS I COMARQUES I DEL CONSORCI CATALÀ PEL 
DESENVOLUPAMENT LOCAL. 
 
El secretari que subscriu, llegeix el dictamen, següent: 
 
“ANTECEDENTS 
 
Més de set anys enrere, l’Associació Catalana de Municipis i Comarques (en 
endavant, ACM) decidí crear l’embrió d’una central de compres, i aprofundir 
en les sinergies alhora de poder contractar de forma conjunta. Els estalvis 
pels ens locals associats que es volien assolir eren de, com a mínim, doble 
tipologia: de preu, aconseguint per volum agregat economies d’escala; i 
l’estalvi de procediment, assolint la optimització de les estructures locals, 
amb aminoraments dels terminis en el procediment administratiu. 
 
Fou amb aquests antecedents, pels quals l’ACM impulsà la creació del 
Consorci Català pel Desenvolupament Local (en endavant, CCDL), ens local, 
de caràcter associatiu, de naturalesa voluntària, amb personalitat jurídica 
pròpia, inscrita en el registre d’ens locals del Departament de Governació i 
Relacions institucionals. Els ens consorciats són els Consells comarcals del 
Pla de l’Estany, l’Alt Camp, la Segarra, el Pallars Jussà i l’Anoia, les 
Diputacions de Lleida, Girona i Barcelona, així com naturalment la mateixa 
ACM, on radica el domicili social del consorci. El CCDL per acord de la seva 
Assemblea general de data 17 de setembre de 2009, va aprovar la 
modificació dels seus estatuts per tal de crear un sistema de contractació 
centralitzada, configurant-se com un servei especialitzat de contractació, 
per tal de donar servei als ens locals de Catalunya. Aquest sistema es basa 
en el Text refós de la Llei de contractes del sector públic (TRLCSP), on 
regula l’adhesió a sistemes externs de contractació centralitzada de 
comunitats autònomes o d’entitats locals per part d’altres entitats locals 
mitjançant els corresponents acords. 
 
Més recentment, el 16 de setembre de 2014, el Comitè executiu de l’ACM, 
acordà constituir una central de contractació d’acord amb previsió legal de 
la Llei reguladora de les Bases del Règim Local  (LRBRL), en els termes 
introduïts en l’apartat 3 de la Disposició addicional 5a per la Llei de 
racionalització i sostenibilitat de l'Administració local (LRSAL). La central de 
contractació de l’ACM es regeix per un Reglament de funcionament aprovat 
pel Comitè Executiu de l’ACM de data 14 de desembre de 2014. 
  
L’adhesió al sistema d’adquisició centralitzada del CCDL no suposa la 
obligació d’efectuar cap, algunes o totes les contractacions o serveis a 
través de la Central de Compres del CCDL, podent optar l’entitat 
destinatària per utilitzar aquest sistema o qualsevol altre establert en la 
legislació de contractació pública. 
  



  

  

  
FONAMENTS DE DRET 
 

1. Article 205 del Text refós de la Llei de contractes del sector públic, 
aprovat pel Reial decret legislatiu 3/2011, de 14 de novembre del 
TRLCSP que regula l’adhesió a sistemes externs de contractació 
centralitzada de comunitats autònomes o d’entitats locals per part 
d’altres entitats locals mitjançant els corresponents acords. 

 
2. Article 156 del TRLCSP pel que fa a la formalització dels contractes 

administratius mitjançant la signatura per les parts del contracte dels 
corresponents documents contractuals. 

 
3.  Disposició addicional 5a de la Llei de racionalització i sostenibilitat de 

l'Administració local (LRSAL). 
 

4. Reglament de funcionament aprovat pel Comitè Executiu de l’ACM de 
data 14 de desembre de 2014. 
 

 
Per tot això, i d’acord amb els antecedents i els fonaments de dret 
assenyalats anteriorment, aquesta Alcaldia-Presidència, previ informe de la 
Comissió Informativa corresponent, proposa al Ple de la Corporació 
l'adopció dels següents 
  
  

ACORDS 
  
1.- Acordar l’adhesió d’aquest Ajuntament al sistema d’adquisició 
centralitzada de l’Associació Catalana de Municipis i Comarques (ACM) i del 
Consorci Català pel Desenvolupament Local (CCDL), per tal de poder 
efectuar l’adquisició de béns, subministraments i contractació de serveis a 
través de la Central de Compres de l’ACM-CCDL en les condicions i preus 
vigents en els contractes subscrits pel mateix i amb les empreses 
adjudicatàries. 
  
2.- Facultar a l’Alcalde perquè en nom i representació d’aquesta 
corporació, pugui formalitzar tots aquells documents que siguin necessaris 
per l’efectivitat del present acord, permetent l’adhesió als diferents Acords 
marc que siguin d’interès i que la Central de contractació formalitzi. 
 
3.- Comunicar aquest acord, pels seus efectes i coneixement, a 
l’Associació Catalana de Municipis i Comarques i al Consorci Català pel 
Desenvolupament Local.” 
 
 
Intervencions: 
 
L’alcalde dóna la paraula al tinent d’alcalde delegat d’Urbanisme, Sr. Joan 
Hernández per tal que expliqui el dictamen. 



  

  

 
El Sr. Hernández, diu que és bo ser-hi per tenir la possibilitat i l’oportunitat. 
Recorda que l’Ajuntament té algun servei contractat a través del sistema 
d’adquisició centralitzada.  
 
 
A continuació l’alcalde dóna la paraula als grups municipals, que no 
intervenen. 
 
 
Votació: 
 
La Presidència sotmet el dictamen a votació, que s’aprova per unanimitat 
dels 9 membres presents dels 11 que composen la Corporació. 
 
 
 
 
B) ACTIVITAT DE CONTROL 
 
 
 
3.- ALCALDIA-PRESIDÈNCIA.- 
 
3.1.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L'ALCALDIA DEL NÚM. 292 
AL NÚM. 338 DE 2017.- 
 
El Ple de la Corporació es dóna per assabentat dels Decrets de l'Alcaldia 
núm. 292 al núm. 338 del 2017, dictats per l'Alcaldia-Presidència: Art. 
22.2.a) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, i que figuren al Llibre de Decrets. 
 
 
Intervencions: 
 
L’alcalde dóna la paraula als grups municipals. 
 
 
La Sra. Rosa Ruiz, en representació del Grup Municipal del PDeCAT, 
pregunta pel Decret núm. 296 referent a un crèdit per un import de 
175.000€. 
 
El Sr. Alcalde explica que es tracta d’un crèdit fet amb la Diputació de 
Barcelona, destinat a finançar les obres del camp de vida activa i com es 
pot veure el tipus d’interès és 0,00% i és un crèdit a 10 anualitats.  
 
 
La Sra. Ruiz pregunta pel Decret núm. 316, referent a l’obligatorietat de 
sotmetre’s a tests psicotècnics als agents de la policia local.  
 
El Sr. Alcalde diu que la regidora delegada de Governació va considerar que 



  

  

feia molt de temps que els membres de la policia local no passaven un 
psicotècnic per l’ús d’armes de foc. La normativa així ho preveu. Aquesta és 
la raó del Decret. 
 
 
La Sra. Ruiz, pregunta pel Decret núm. 338, sobre l’aprovació d’una 
despesa de 19.909,51€.  
 
El Sr. Alcalde contesta que van aprovar l’aportació que ha de fer 
l’Ajuntament per l’execució de l’obra de la rotonda que s’ha de fer a la Ctra. 
del Miracle, i que correspon a aquests 20.000 €  
  
 
 
 
C.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS.- 
 
No s’ha presentat cap assumpte sobrevingut en aquesta sessió. 
 
 
 
 
D.- PRECS, PREGUNTES I INTERPEL·LACIONS .- 
 
L’Alcalde dóna la paraula als Grups Municipals.  
 
 
Pel Grup Municipal Socialista: 
 

1) El Sr. Jordi Casas, Portaveu del Grup Municipal Socialista, recorda que 
l’Equip de Govern fa bestretes a la Llar d’Infants municipal Aliret i a 
l’Escola Municipal de Música Musicant. Però desconeix com estan 
aquests temes. Vol saber quin plantejament te l’Equip de Govern 
sobre aquests temes. 

 
Diu el Sr. Alcalde que a la Llar d’Infants Municipal Aliret li fan bestretes a 
compte de les subvencions que es reben de la Generalitat o de la Diputació 
de Barcelona amb l’objectiu d’equilibrar el seu pressupost. 
  
Per altra banda, amb l’Escola Municipal de Música Musicant passa el mateix. 
Ha pogut recuperar la subvenció, però en menor quantia, no arriba a 
30.000 € però això, permet avançar diners a compte. S’ha de renovar el 
concert que es té amb l’escola de musica i per fer això s’han de fer un 
nombre elevat de tràmits, entre ells la redacció dels corresponents plecs de 
clàusules i donat que la Secretaria de l’Ajuntament no disposa de capacitat 
suficient per elaborar-los, s’ha contractat una advocada perquè els redacti.  
 
El Sr. Casas pensa que és interesant i necessari posar-se al dia en aquestes 
qüestions de les concessions. 
  



  

  

El Sr. Alcalde diu que quant l’advocada experta en aquests temes faci 
propostes les faran extensives als grups. 
 
 

2) El Sr. Casas demana explicació en relació a l’ampliació que s’ha fet al 
Porxo de l’Oruga, al Barri de Coma.  

 
El Sr. Hernández diu que sobre aquesta edificació es van concedir dues 
llicències.  
 
El Sr. Casas creu que s’ha produït un augment de volum edificable 
important.  
 
El Sr. Hernández contesta que no s’ha fet res que no estigués permès. 
També dir que en aquell indret s’ha fet una intervenció arqueològica.  
 
El Sr. Casas pensava que ho destinarien a turisme rural. 
 
El Sr. Hernández diu que el destí és d’habitatge privat. La construcció estava 
molt deteriorada, hi ha fotografies amb l’agulla caiguda.  
 
 

3) El Sr. Casas pregunta pel tema de containers per recollir roba. Els 
veïns tenen la voluntat de fer-ho, però no és fàcil perquè no hi ha 
containers destinats a aquest fi. Demana que es faci alguna cosa al 
respecte.  

 
El Sr. Romero diu que a través de l’Associació de Dones van demanar els 
contenidors. També van parlar amb Càritas, però ells no poden assumir la 
gestió d’això, perquè és car i també hi ha temes de logística importants.  
 
Al Carrer de Sant Miquel, Caritas Parroquial de Cardona te un punt de 
recollida de roba. Per tant el servei existeix, però és veritat que no hi ha 
contenidors. Creu que és possible que s’hagi de fer més publicitat del tema. 
També cal dir que hi ha gent reticent a llençar a Cardona la roba que ja no 
necessita. 
  
Creu el Sr. Alcalde, que poden tornar a parlar amb Càritas per ubicar un 
contenidor i veure si és possible que el gestioni el Consell Comarcal.  
 
Diu el Sr. Romero, que a banda del tema de la gestió del contenidor, també 
hi ha un tema de vandalisme que cal tenir en compte.  
 
 

4) El Sr. Casas vol reiterar dues peticions que estan pendents: demana 
la neteja de l‘espai conegut com Cal Melic, a l’inici del Carrer de Sant 
Miquel que continua igual de brut i per altra banda desconeix si ja 
s’ha arreglat la paperera que hi ha al costat de l’Auditori de Valentí 
fuster, i en cas que no s’hagi fet demana que es faci.  

 



  

  

El Sr. Alcalde demana al regidor delegat de via pública que s’intentin fer els 
arranjaments necessaris en relació als temes exposats pel Sr. Casas.  
 
 
Pel Grup Municipal de PDeCAT: 
 

1) La Sra. Rosa Ruiz, en representació del Grup Municipal de PDeCAT, 
pregunta si poden explicar que s’està fent davant de l’Escola Joan de 
Palà de la Coromina.  

 
El Sr. Alcalde diu que una de les accions que han fet, és millorar l’entorn 
de l’Escola. Això ho van pactar amb tots els grups municipals.  
 
 
2) La Sra. Ruiz diu que hi ha un taxista que es vol traspassar la llicència, 

ha demanat a l’Ajuntament l’autorització, però no ha rebut resposta.  
 
El Sr. Alcalde diu que ho esbrinaran, en aquest moment no pot donar 
una resposta. Que el secretari en prengui nota i ho miri.  
 

 
 
I no havent-hi altres assumptes que tractar, la Presidència aixecà la sessió 
essent les vint-i-una hores i deu minuts, de la qual s’estén aquesta acta 
que, com a secretari-interventor, per a la seva constància i efectes, 
CERTIFICO. 
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